
DRAGOª IRIMESCU, WETTERBEST:

"Þara noastrã se confruntã cu un vid de
specialiºti în domeniul construcþiilor"
l "Românii sunt consumatori de produse puþin verificate ºi puþin
controlate"l "Preocuparea aproape inexistentã a conducãtorilor pentru
antreprenoriatul românesc ar trebui înlocuitã cu mãsuri urgente"

Reporter: Pentru început, vã rog
sã-mi spuneþi mai multe despre acti-
vitatea Wetterbest.

Dragoº Irimescu: Grupul Wetter-
best este format din trei companii:
Depaco (producãtor de þiglã metali-
cã, tablã cutatã ºi sisteme de drenaj),
Polnebo (importator de folii, mem-
brane, ºuruburi ºi ferestre de man-
sardã) ºi Cortina (producãtor ºi dis-
tribuitor).

Activitatea noastrã principalã se
concentreazã pe producerea de þi-

glã metalicã, tablã cutatã ºi sistem
drenaj în cadrul celor douã fabrici pe
care le deþinem în Bãicoi (judeþul
Prahova) ºi Podari (judeþul Dolj). Ne
mândrim cu una dintre cele mai
mari capacitãþi de producþie de þiglã
metalicã ºi accesorii metalice, cu
peste 30 de linii automate ºi cinci
hale de producþie.

Reporter: Care a fost parcursul
grupului de-a lungul anilor?

Dragoº Irimescu: În 1999, activita-
tea companiei a început sub denu-

mirea de Final Construct. În martie
2007, am achiziþionat pachetul ma-
joritar de acþiuni ºi am început un

proces de schimbare a strategiei ge-
nerale de afaceri: compania a fost
redenumitã Depaco, am trecut de la
statutul de importator la cel de pro-
ducãtor de þiglã metalicã ºi am creat
brandul Wetterbest. În anul 2014,
am extins producþia în zona Olteniei
prin încheierea unui parteneriat
strategic cu un antreprenor local.
Deseori, birocraþia din România ne
pune beþe în roate.

Reporter: Cum aratã rezultatele fi-
nanciare?

Dragoº Irimescu: În primele cinci
luni ale anului curent, am înregistrat
o creºtere a comenzilor, comparatã
cu aceeaºi perioadã a anului trecut,
ºi am obþinut o cifrã de afaceri de
aproximativ 47 milioane lei. Acest
avans s-a datorat condiþiilor termice
favorabile care au deschis mai de-
vreme sezonul construcþiilor de case
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Wetterbest, companie care produce þiglã metalicã ºi accesorii în þara noastrã,

este pe piaþã de mai bine de 15 ani. Dragoº Irimescu, directorul general al gru-

pului ºi inginer de profesie, trage un semnal de alarmã referitor la pregãtirea

profesionalã a celor implicaþi în etapele de producþie. În opinia domniei sale,

absenþa ºcolilor de meserii este o realã problemã la nivel naþional. Despre

acest subiect, dar ºi despre parcursul companiei, am dezbãtut într-un interviu

cu domnul Irimescu.



ºi renovãri, cât ºi varietãþii ºi calitãþii
produselor Wetterbest.

Reporter: Care au fost cele mai
mari probleme cu care v-aþi con-
fruntat de-a lungul activitãþii dum-
neavoastrã? Cum le-aþi depãºit?

Dragoº Irimescu: Implementarea
unui soft nou de producþie ºi a unu-
ia de depozitare/livrare, apariþia
unei crize a oþelului, integrarea unui
numãr de peste 40 de angajaþi noi în
acest an din totalul de 190 (la Depa-
co) au fost principalele provocãri cu
care ne-am confruntat. Încercãm sã
depãºim aceste dificultãþi prin trai-
ning ºi coaching, precum ºi prin
adaptarea politicilor de vânzare ºi
aprovizionare la noile condiþii ale
pieþei.

Reporter: Cum descrieþi piaþa þi-
glelor metalice din România?

Dragoº Irimescu: Potrivit datelor
Neomar, piaþa de învelitori este esti-
matã la 21 milioane de metri pãtraþi
de þiglã metalicã, dintre care Wetter-
best deþine trei milioane de metri
pãtraþi, însemnând o cotã de piaþã
de aproximativ 15%. Proba-
bil cã în acest an se va
menþine aceeaºi ratã

de extindere a pieþei înregistratã
anul trecut, de 5-10%, iar raportul
case construite - renovãri va rãmâne
aproximativ egal.

Datoritã eforturilor din ultimii ani,
România a reuºit sã devinã un im-
portant producãtor de þiglã metalicã
ºi se poate compara cu alte pieþe eu-
ropene. Un model pentru noi, la
care ne raportãm mereu, este Polo-
nia, una dintre cele mai importante
þãri pentru producþia de þigle
metalice.

Reporter: Care consideraþi cã este
percepþia românilor când vine vorba
de materiale de construcþii?

Dragoº Irimescu: Strict din expe-
rienþa mea pe piaþã, pot afirma cã
românii sunt consumatori de produ-
se puþin verificate, puþin controlate
ºi trecute prin mâinile specialiºtilor.
Acest tip de comportament de cum-
pãrare este încurajat ºi de tendinþa
generalã de scãdere a preþurilor care
determinã, implicit, o scãdere a cali-
tãþii produselor. Totuºi, în ultimii ani,
am observat semne încurajatoare ºi

un interes tot mai crescut al
românilor pentru mate-

riale de calitate. Spe-

rãm ca acest interes sã se generali-
zeze la nivelul întregii pieþe, atât
prin eforturile noastre, ale producã-
torilor, cât ºi prin educarea noilor
generaþii de consumatori.

Reporter: Ce buget alocã aceºtia
pentru o construcþie durabilã?

Dragoº Irimescu: Percepþia de
„construcþie durabilã" este diferitã
pentru fiecare dintre noi. Nu aº pu-
tea spune cã existã o sumã fixã pe
care românii o alocã pentru constru-
irea unei case trainice, ci variazã în
funcþie de bugetul total al familiei.
Dar aº sublinia cã o construcþie du-
rabilã înseamnã, în primul rând, o
fundaþie solidã, un acoperiº durabil
ºi folosirea de materiale de con-
strucþii de calitate certificatã, puse în
operã de firme specializate, cu isto-
ric sãnãtos ºi care pot oferi garanþie
pentru serviciile ºi materialele folosi-
te. În mod obiºnuit, pentru o bunã
renovare, sunt necesari minimum
10.000 euro, în timp ce pentru con-
struirea unei case noi - circa 40.000
de euro.

Reporter: Românii se uitã la calita-
te sau la cantitate?

Dragoº Irimescu: Consider cã

românii au devenit mai informaþi,
mai preocupaþi de calitatea ºi de du-
rabilitatea materialului, rãmânând
totuºi încã mult în urma pieþei UE,
care beneficiazã ºi de legislaþie mai
puþin permisivã.

Reporter: Cum vedeþi mediul de
afaceri din þara noastrã?

Dragoº Irimescu: Este un mediu
care oferã multe oportunitãþi. Piaþa
româneascã de profil nu a ajuns încã
la suprasaturare, spre deosebire de
alte pieþe mature ºi supradezvoltate
din alte þãri.

Reporter: Ce pãrere aveþi despre
absenþa ºcolilor de meserii din þara
noastrã?

Dragoº Irimescu: În mod cert, ab-
senþa ºcolilor de meserii reprezintã o
problemã naþionalã, din mai multe
puncte de vedere. Pe de o parte, cel
mai afectaþi sunt tinerii. Mulþi dintre
ei, înclinaþi poate spre meserii prac-
tice, nu beneficiazã de o îndrumare
adecvatã ºi sunt nevoiþi sã se reo-
rienteze sau sã plece din þarã.

Pe de altã parte, lipsa ºcolilor de
meserii ne influenþeazã negativ ºi pe
noi, angajatorii. În ziua de astãzi de-
vine din ce în ce mai dificil sã recru-
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"Piaþa de
învelitori este

estimatã la 21 milioane
de metri pãtraþi de þiglã

metalicã, dintre care
Wetterbest deþine
o cotã de piaþã de

aproximativ
15%".

Companii



tãm persoane specializate, care sã
îmbine cunoºtinþele teoretice cu
cele practice. Încercãm sã compen-
sãm acest deficit prin susþinerea con-
stantã de traininguri profesionale
susþinute în cadrul ºcolii Wetterbest.
Cel puþin o datã pe lunã, un trainer
specializat susþine un curs intensiv
pentru grupe de câte 30-40 de mon-
tatori ºi vânzãtori de învelitori me-
talice. Pânã la acest moment, am
reuºit sã instruim sute de profesio-
niºti ºi vom continua iniþiativa ºi în
acest an, sperând sã ajungem la
1000 de cursanþi. Este o investiþie
cu efecte pozitive atât pentru com-
pania noastrã, cât ºi pentru întreaga

piaþã de þiglã metalicã. De aceea,
oricând am ocazia, reiterez necesita-
tea reintroducerii ºcolilor de meserii
ºi o implicare mai mare din partea
statului, care se þine ºi ne þine la
distanþã.

Reporter: Care credeþi cã ar trebui
sã fie proiectele ce ar revoluþiona
piaþa construcþiilor din þara noastrã?

Dragoº Irimescu: În primul rând,
absorbþia banilor europeni, de care
alte state, precum Polonia ºi Spania,
au beneficiat foarte mult, iar noi sun-
tem codaºi ºi deja resimþim puternic
lipsa acestui sprijin, în competiþia eu-
ropeanã. În al doilea rând, preocupa-
rea aproape inexistentã a conducãto-

rilor pentru antreprenoriatul rom-
ânesc ar trebui înlocuitã cu mãsuri
urgente, prin care sã se þinã cont mai
mult de pãrerile noastre.

Reporter: Ce ne spuneþi despre bi-
rocraþia din România? Împiedicã
aceasta investiþiile de aici?

Dragoº Irimescu: Deseori, birocra-
þia din România ne pune beþe în roa-
te. Orice antreprenor ºtie cã, în anu-
mite situaþii, viteza de reacþie este
crucialã pentru succesul unei inves-
tiþii. ªirul lung de aprobãri, multitu-
dinea de documente solicitate chiar
ºi pentru cele mai mici chestiuni ne
împiedicã sã ne atingem potenþialul
maxim de dezvoltare.

Reporter: Þara noastrã are proble-
me când vine vorba de specialiºti în
domeniul construcþiilor?
Dragoº Irimescu: Sunt de pãrere cã
România se confruntã cu un vid de

specialiºti în domeniul con-
strucþiilor. O posibilã soluþie

la aceastã problemã ar fi im-
plementarea unei legi care
sã impunã ca în orice fabri-
cã de materiale de con-

strucþii ºi nu numai sã fie an-
gajat minimum un inginer

specialist cu calificare în domeniul
respectiv. Legea ar favoriza creºte-
rea calitãþii produselor, ar crea zeci

de mii de locuri de muncã pentru ti-
neri care nu ar mai fi nevoiþi sã pãrã-
seascã þara ºi s-ar îmbunãtãþi calita-
tea vieþii românilor per ansamblu.

Reporter: Care sunt planurile de vii-
tor ale grupului pe care îl conduceþi?

Dragoº Irimescu: Pe termen lung,
ne-am propus sã atingem o stabili-
tate a creºterii ºi sã eficientizãm
întreaga activitate. De asemenea,
vom continua planul investiþional.
Anul acesta vom aloca aproximativ
douã milioane de euro pentru inve-
stiþii, dintre care 1,5 pentru relocarea
fabricii într-un spaþiu nou. În acest
mod, dorim sã mãrim fluxul de pro-
ducþie, dar ºi capacitatea totalã de
stocare ºi livrare. Vom continua, de
asemenea, sã ne diversificãm porto-
foliul de produse cu profile noi.

Reporter: Cum vedeþi piaþa con-
strucþiilor peste un deceniu? Ce
aport va avea tehnologia?

Dragoº Irimescu: În urmãtorii
zece ani, probabil cã piaþa de con-
strucþii va fi de douã-trei ori mai
mare decât acum, în funcþie de mul-
þi factori, de la stabilitatea finan-
ciar-economicã la gradul de pregãti-
re profesionalã.

Reporter: Vã mulþumesc!

45

"În urmãtorii
zece ani, probabil

cã piaþa de
construcþii va fi de
douã-trei ori mai

mare decât
acum".


